
 

 

 

Zápis č. 15/2013 z 15. jednání pléna AS FEK ZČU v Plzni ze dne 

17. 4. 2013 

Přítomní senátoři: PhDr. Věra Dvořáková, PaedDr. Dana Egerová Ph.D., Ing. Venuše 

Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur Ph.D., Bc. Klára Jechová, Ing. Michaela Krechovská Ph.D., 

Bc. Zuzana Malá, JUDr. Ing. David Martinčík, Ing. Jiří Pešík, Ing. Martin Polívka, Mgr. 

Romana Suchá, Ing. Jan Tlučhoř Ph.D., Bc. Jana Vítovcová 

Omluvení senátoři: Ing. Josef Červený Ph.D., Ing. Pavlína Hejduková Ph.D., Bc. Andrea 

Šusterová 

Přítomní hosté: Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, Ing. Hana Kunešová, Ing. Mgr. Radka 

Součková, Bc. Jakub Jaroš (po dobu projednávání prvního bodu programu) 

Přítomno: Na začátku jednání přítomno 12 senátorů, v průběhu jednání vždy alespoň 11 

senátorů, senát byl po celou dobu jednání usnášeníschopný. 

Skrutátory byli jmenováni senátoři Tlučhoř a Martinčík. 

Návrh programu 15. jednání pléna AS FEK ZČU v Plzni 

1. Studijní záležitosti 

2. Výroční zpráva FEK ZČU v Plzni za rok 2012 a Výroční zpráva o hospodaření 

FEK ZČU v Plzni za rok 2012 

3. Změny vnitřních norem FEK ZČU v Plzni 

4. Různé 

Na úvod jednání přivítala předsedkyně senátu Dr. Egerová přítomné senátory i hosty a 

nechala hlasovat o předloženém návrhu programu. 

Přítomno: 12 členů AS FEK 

Hlasování o programu jednání: pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0 

Program 15. jednání pléna AS FEK byl schválen. 

 

Ad 1) Studijní záležitosti 

V úvodu předsedkyně Egerová zdůvodnila zařazení tohoto bodu na program jednání. Student 

navazujícího studia Bc. Jaroš realizoval z vlastní iniciativy dotazníkové šetření mezi studenty 

Západočeské univerzity týkající se studijních záležitostí. Dosažené výsledky již prezentoval 

na jednání Studentské komory Akademického senátu ZČU. Vzhledem k tomu, že se při 

rozboru výsledků zaměřoval především na FEK, byl pozván na toto jednání, aby mohl své 

šetření představit senátorům. 

Následně se slova ujal Bc. Jaroš. Vysvětlil senátorům, že stávající systém hodnocení kvality 

výuky nepovažuje za dostatečný, neboť dle jeho názoru opomíjí některé důležité otázky. 

Proto se rozhodl vytvořit vlastní dotazník, který se zaměřuje především na problematiku 

studijní motivace. Ze získaných výsledků dle Bc. Jaroše plyne, že studenti na FEK nejsou ke 

studiu dostatečně motivováni. Studenty dle Bc. Jaroše demotivuje jednak obsah některých 

předmětů, jednak forma testování nabytých znalostí. V průběhu prezentace přišel Dr. Gangur. 



Po skončení úvodní prezentace následovala diskuse, do které se zapojili děkan Doc. Plevný, 

Dr. Tlučhoř, Dr. Krechovská, Dr. Gangur, Ing. Fišerová, Ing. Součková, Ing. Pešík, Ing. 

Polívka a Dr. Egerová. Z diskuse vyplynuly následující závěry – realizované šetření a jeho 

výsledky jsou nepochybně zajímavé, jejich validitu nicméně výrazně snižuje velké množství 

metodologických chyb, kterých se Bc. Jaroš při tvorbě i realizaci dotazníku dopustil. Většina 

z tvrzení, které Bc. Jaroš ze svého dotazníku vyvozuje, je z výše uvedených důvodů sporných. 

Je nicméně možné souhlasit s tím, že Fakulta ekonomická má rezervy v oblasti motivování 

studentů – těchto nedostatků si jsou zástupci FEK vědomi a situaci se snaží zlepšovat. 

Na závěr tohoto bodu Dr. Egerová poděkovala Bc. Jarošovi za účast na jednání senátu a 

vyzvala ho, aby se i s případnými dalšími podněty k výuce na FEK obracel na členy 

fakultního senátu. 

Po skončení projednávání tohoto bodu odešli Bc. Jaroš a senátorka Malá.  

 

Ad 2) Výroční zpráva FEK ZČU v Plzni za rok 2012 a Zpráva o hospodaření FEK ZČU 

v Plzni za rok 2012 

Na úvod se slova ujal pan děkan, který stručně okomentoval předkládanou Výroční zprávu. 

Dr. Egerová následně otevřela diskusi. Po obsahové stránce nebyly k předkládanému 

materiálu žádné připomínky, došlo pouze k opravě několika formálních chyb. Po skončení 

diskuse bylo hlasováno o následujícím usnesení: 

Akademický senát Fakulty ekonomické ZČU v Plzni schvaluje předloženou „Výroční 

zprávu Fakulty ekonomické Západočeské univerzity v Plzni za rok 2012.“ 

Přítomno: 12 členů AS FEK 

Hlasování: pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0 Usnesení bylo přijato. 

Dále pan děkan okomentoval Výroční zprávu o hospodaření, podrobněji se věnoval 

především tvorbě některých účetních položek. K tomuto dokumentu nebyly žádné připomínky 

a Dr. Egerová proto nechala hlasovat o následujícím usnesení: 

Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předloženou „Výroční zprávu o hospodaření 

Fakulty ekonomické Západočeské univerzity v Plzni za rok 2012.“  

Přítomno: 12 členů AS FEK 

Hlasování: pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0  Usnesení bylo přijato. 

Po tomto bodu jednání odešel Dr. Gangur.  

 

Ad 3) Změny vnitřních norem FEK ZČU v Plzni 

V rámci tohoto bodu proděkanka Ing. Kunešová společně s panem děkanem vysvětlili 

senátorům změny vnitřních norem FEK ZČU, na kterých v současnosti pracuje vedení 

fakulty. Prvním návrhem je snížení povinného minimálního počtu kreditů v prvním semestru 

navazujícího studia ze stávajících 18. Důvodem pro tento návrh je skutečnost, že v rámci 

reakreditaci navazujícího studia dochází ke změnám v kreditovém ohodnocení předmětů. 

Hranice povinného minimálního počtu získaných kreditů by proto měla být těmto změnám 

přizpůsobena. V následné diskusi se projednávala i možnost analogické změny u 

bakalářského studia. Členové senátu s těmito opatřeními vyslovili v zásadě souhlas, zdůraznili 

ovšem, že by neměly být provedeny takové změny, které by snižovaly motivaci posluchačů 

k zodpovědnému studiu.  



Dále proděkanka Ing. Kunešová informovala o tom, že podle nového Studijního a zkušebního 

řádu může děkan rozhodnout o povinné účasti na výuce. Podle návrhu kolegia děkana bude 

výuka povinná v prvním semestru bakalářského studia.  

 

Ad 4) Různé 

V rámci tohoto bodu jednání referovala Dr. Dvořáková o dění v AS ZČU. Senátorka Jechová 

dále informovala senátory o reakcích vedoucího KMO doc. Cimlera na připomínky v anketě 

Hodnocení kvality výuky, které mezi studenty vzbudily velkou nevoli. Členové SK AS FEK 

považují jednání doc. Cimlera za neakceptovatelné a v tomto smyslu o problému jednali 

s panem děkanem. Děkan doc. Plevný senátory informoval o tom, že ze situace byly 

vyvozeny personální důsledky a doc. Cimler nebude od 1. 5. 2013 působit ve funkci 

vedoucího katedry KMO.  

Vzhledem k tomu, že se nikdo další do diskuse nepřihlásil, poděkovala předsedkyně Dr. 

Egerová senátorům za účast a jednání ukončila.  

Další jednání pléna AS FEK se bude konat dne 15. 5. 2013 od 13:00.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Schválená usnesení 
Usnesení 1: 

Akademický senát Fakulty ekonomické ZČU v Plzni schvaluje předloženou „Výroční 

zprávu Fakulty ekonomické Západočeské univerzity v Plzni za rok 2012.“  

Hlasovalo: 12 členů AS FEK, pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0 

Usnesení 2: 

Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje předloženou „Výroční zprávu o hospodaření 

Fakulty ekonomické Západočeské univerzity v Plzni za rok 2012.“  

Hlasovalo: 12 členů AS FEK, pro: 12, proti: 0, zdržel se: 0 

 

V Plzni dne 17. 4. 2013 

Zapsal: Ing. Martin Polívka, tajemník AS FEK 

Schválila: PaedDr. Dana Egerová Ph.D., předsedkyně AS FEK  

 


